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Fegyverropogás, babgalyás, meg Matyi és a hegedűs Ópusztaszeren 

Ünnepeltek a polgárőrök 

A füstbombák és a fegyverropogás sok érdeklődőt vonzott Fotó: Miskolczi Róbert 

Mintegy 30 ezer polgárőr, hozzátartozó és 
érdeklődő ünnepelte együtt szombaton 
Ópusztaszeren a IX. országos polgárőrna-
pot. Volt itt bemutató, étel, ital, játék és 
muzsika. Az országos szövetség elnöke sze-
rint a jövőben nehéz lesz felülmúlni a hét 
végi rendezvényt. 

- A polgárőrség a bűnmegelőzés sikerágazata -
mondta megnyitó beszédében Túrós András, a 
IX. országos polgárőrnapon szombaton Ópusz-
taszeren. Az Országos Polgárőr Szövetség elnö-
ke hozzátette, a hatvanezer polgárőr több millió 
szolgálati órát teljesít, több tízezer jogsértőt ér 
tetten és több tízezer bűncselekményt előz 
meg. Túrós hungarikumnak nevezte a polgár-
őrséget, hiszen ehhez hasonló civil szerveződés 
sehol nincs az Európai Unióban. 

- Magyarország büszke polgárőrségére - je-
lentette ki Hegedűs András, a Belügyminisz-
térium helyettes államtitkára, majd így foly-
tatta: a polgárőrmozgalom most érkezett el 

abba a fázisba, hogy minőségi változáson is 
keresztül kell mennie, meg kell teremteni azt 
a kedvező jogi hátteret, amely még hatéko-
nyabbá teheti ezt a társadalmi mozgalmat. 

Az Ópusztaszeri Nemzeti Történeti Em-
lékpark már kora délutánra benépesedett. A 
rendezvényre az ország minden részéből ösz-
szesen mintegy 30 ezer polgárőr, családtag és 
érdeklődő érkezett. Karlik István kétszáz ki-
lométerről, a Pest megyei Örkényből érkezett 
a Csongrád megyei településre. 

- Reggel hatkor indultunk, nyolckor érkez-
tünk. Mindent összejártunk, amit csak lehe-
tett. Voltam fönt a malomban is. Már nagyon 
el vagyok fáradva - magyarázta a polgárőr, és 
hozzátette, talán egy korsó, jó hideg sör a hű-
vösben majd felfrissíti. 

Az események több helyszínen zajlottak egy 
időben. A különböző rendvédelmi szervek be-
mutatóit el sem lehetett téveszteni, hiszen a 
hangos fegyverropogás és a füstbombák go-
molygó füstje vezette oda az érdeklődőket. A 

határőrök, katasztrófavédelmisek, komman-
dósok és a polgárőrök bemutatója után min-
denkinek jólesett egy kis harapnivaló: a bográ-
csokban több ezer adag babgulyás gőzölgött. Az 
ásotthalmi polgárőrök pedig ökröt sütöttek. 

A színpadnál a több ezer érdeklődő már alig 
várta Matyit és a hegedűst, majd Ihos Józse-
fet, vagyis Kató nénit. A művészek produkci-
ói hatalmas sikert arattak. A rendezvény hi-
vatalos zárása után a nyíradonyi polgárőrök, 
akik százan érkeztek Ópusztaszerre, hatal-
mas bulit rögtönöztek. 

Az országos polgárőrnap egyik főszervező-
je, Sándor János elmondta, a IX. országos 
polgárőrnapot a Csongrád Megyei Polgárőr 
Szövetség a munkája elismeréseként rendez-
hette meg, mivel országos szinten ez a legjob-
ban dolgozó egyesület. Túrós András, az or-
szágos elnök az ünnepséggel kapcsolatban 
megjegyezte, a jövőben nehéz lesz felülmúlni 
az ópusztaszeri polgárőrnapot. 

ARANYT. IÁNOS 

Nagy tételben, megrendelésre lopják az állatokat 

Bográcsban főzik meg a bizonyítékot 
Több százezer forintos kárt 
okoznak a Csongrád megyei ta-
nyavilágban garázdálkodó, leg-
többször megrendelésre dolgo-
zó állattolvajok. A rendőrök 
gyakran már csak a felvásárlási 
jegyeket, vagy a bográcsban gő-
zölgő bizonyítékot találják 
meg. 

Csongrád megyében a tanyavi-
déken garázdálkodnak az állat-
tolvajok. A Mórahalmi Rend-
őrőrshöz hét település (Doma-
szék, Mórahalom, Ásottha-
lom, Zákányszék, Rúzsa, Öt-
tömös és Pusztamérges), s 
ezért kiterjedt tanyavilág tar-
tozik. Sisler István alezredes, a 
rendőrőrs parancsnoka el-
mondta, a birkalopás me-
gyénkben Öttömös külterüle-
tén jellemző. 

- Legutóbb erről a bekerített te-
lepről vittek el majdnem húsz ál-
latot - magyarázta az alezredes. -
Kivágták a kerítést és azon ke-
resztül hajtották ki a birkákat. A 
kár 400 ezer forint volt. Ha te-
nyészállat is van köztük, akkor 
az összeg jóval magasabb. A telep 
egyébként az 55-ös főút mellett 
található. Az elkövetők utánfu-
tóval odaálltak a hátsó kerítés-
hez és már vitték is az állatokat. 

Sok a birka, kevés az őr, így könnyen lába kelhet a jószág-
n a k Illusztráció: Tésik Attila 

A mórahalmi őrs vezetője sze-
rint a hasonló bűncselekmények 
megelőzését - többek között - az 
nehezíti, hogy a hatalmas terüle-
tet mindössze egy ember őrzi, 

aki nem tudja bejárni a teljes bir-
tokot. 

- Az éjjeliőrök pedig gyakran 
félnek észrevenni a lopást - fo-
galmazott Sisler alezredes. A tet-

teseket nehéz megtalálni, gyak-
ran más megyébe szállítják az ál-
latokat. 

A nagy tételben utazó tolva-
jok megrendelésre dolgoznak 
magán, vagy zugvágóhidak 
megbízásából, ahol rögtön fel-
dolgozzák a zsákmányt. Az al-
ezredes elmesélte, néhány éve 
egy Domaszék külterületén lé-
vő őrizetlen tanyáról négy, ösz-
szesen több mint két mázsa fe-
letti súlyú borjút vittek el. A 
nyomozás hiába indult el reggel 
forró nyomon, mire eljutottak a 
Tiszán túli faluba, már csak a 
felvásárlási jegyeket találták 
meg az elkövetőknél. 

A megrendelésre dolgozó tol-
vajok mellett jellemző a térség-
ben a megélhetési bűnözés is, 
amikor egy-két tyúknak kel lába. 
Ilyen esetekben gyakran kiderül, 
hogy a tanyaszomszéd főzte meg 
a szárnyast. 

- Szintén Domaszéken tör-
tént, hogy hajnalban leszúrtak 
egy kecskét az istállóban - tette 
hozzá Sisler István alezredes. - A 
tetemet magukkal vitték a tette-
sek. Kiderült, hogy a volt férj 
osont vissza a tanyára az éj leple 
alatt, majd mire kivilágosodott, a 
kecske már egy bográcsban főtt. 

A. T. J. 

Futballtérkép -
magyarok nélkül 
SZELPAL LASZLO 

Vége. Befejeződött a portugáliai labdarúgó Európa-bajnokság, pe-
dig még úgy elnéztük volna Figo cseleit, Dellasz fejeseit, Baros 
góljait. A jó focit nem lehet megunni, a látványos futballra vevők 
az emberek. Az elmúlt három hétben volt benne részünk bőven. 

Annak ellenére ültetett a tévékészülékek, nagykivetítők elé több 
millió magyart az Eb, hogy nélkülünk játszódott le a kontinensvia-
dal. Igazából nem volt tragédia, már megszoktuk. 1986 óta volt 
időnk ehhez. Irigykedve néztük a résztvevő csapatok fanatikus 
drukkereit, akik befestett arccal, nemzeti lobogójukat kezükben 
lengetve a helyszínen űzték, hajtották az övéiket. Mi is ezt ten-
nénk, de nincs rá lehetőségünk. Nem szabad csüggedni, elvégre 
Lothar Matthäus szövetségi kapitány megígérte, a két év múlva 
esedékes németországi világbajnokságon szerepelünk. Nem lesz 
könnyű, de próbáljunk hinni neki, 6 a szakember, hátha fordul a 
kocka! Csak keresni kell valami kapaszkodót. Például olyat, hogy 
a mostani fináléba hazánk méreteihez, népességéhez hasonló ka-
liberű két kis nemzet csapata került. Ha a portugáloknak és a görö-
göknek sikerült, nekünk is összejöhet. Na persze nem a döntő, 
megelégszünk mi már a kijutással is. Csak történjen már végre va-
lami, mozduljunk előre, kerüljünk vissza a nemzetközi futballtér-
képre. Pár évtizeddel ezelőtt még jegyeztek bennünket, most csak 
legyintenek, ha a magyar focira terelődik a szó. 

Mi ezen bánkódunk, mások máson. Mert bizony Portugáliában 
a meglepetések Európa-bajnoksága ért véget. A nagyok, a legna-
gyobbak csúnyán leszerepeltek. Az olaszok foci helyett köpköd-
tek, a franciákból hiányzott a tűz, ólomlábakon jártak, a spanyo-
lok, mint oly sokszor már a múltban, megint fejre álltak, az ango-
lokon, pontosabban Beckhamen a tizenegyesek fogtak ki, a né-
metek szánalmas vergődését pedig rossz volt nézni. Szerencsére 
azért ott voltak a portugálok, a hősökké avanzsált görögök, a leg-
szebb futballt játszó csehek, a szimpatikus svédek, a rakkolós dá-
nok. Most ezek a nemzetek léptek az előzetesen favoritoknak 
gondoltak helyére. 

Most már csak az a kérdés: mi, magyarok, mikor kerülünk sorra ? 

Géczi szerint mindenképp szükség van a hálózatra 

Ismét inog a szék 
a falugazdászok alatt 
Egyre nehezebb körülmények között működik a falugazdász-hálózat 
a megyében, miközben a gazdák a legtöbb adminisztratív problémá-
val őket keresik. Tavaly tizenkilenc főt elbocsátottak, most négy vál-
lalkozónak csupán szeptemberig hosszabbították meg a szerződését. 
Ellenzéki vélemény szerint tudatos ez a lebegtetés, míg a kormány-
párti képviselő leszögezi: a hálózat munkájára igenis szükség van. 

„A hálózat tavaly tizenkilenc fővel 
csökkent, a jelenlegi létszámmal 
feladatainkat - sokszor jelentős 
túlmunkával - el tudjuk látni. 1b-
vábbi, esetleges létszámcsökkentés 
a hálózat működőképességét ve-
szélyezteti" - olvasható abban a tá-
jékoztatóban, amely a Csongrád 
megyei közgyűlés számára készült 
az FVM megyei Földművelésügyi 
Hivatalának munkájáról. Az is ki-
derül a szövegből, hogy négy vállal-
kozó falugazdásznak múlt szerdán 
lejárt a szerződése, s mint megtud-
tuk, ezeket csupán szeptemberig 
hosszabbították meg. A visszafo-
gottan drámai szöveg aláíróját, 
Tasnádi Gábor hivatalvezetőt 
azonban hiába kérdeztük arról, mi-
lyen további létszámcsökkentésre 
számít. Kijelentette: ebben az ügy-
ben nem fog nyilatkozni. így nem 
tudtuk megkérdezni tőle, igaz-e az, 
hogy a Csongrád megyei hivatal 
számára is létszámstopot rendel-
tek el, ugyanakkor a tavalyi évre 
kapott dologi kiadásoknak csupán 
húsz százalékát tervezhették be az 
idei évre, s csökkenteniük kellett a 
fogadóórák számát is a létszámhi-
ány miatt. Ez azért baj, mert a ter-
melők régebben is, most is a falu-
gazdászokat keresték fel, ha bármi-
lyen adminisztratív jellegű problé-
mába ütköztek. Ezek a nehézségek 
pedig nem csökkentek a csadako-
zás óta. Szintén elhárította a nyi-
latkozás lehetőségét az a volt falu-
gazdász, aki tavaly pont karácsony 
előtt kapta a hírt: nem dolgozhat 

tovább, ráadásul még hátra lett vol-
na néhány éve a nyugdíjig. 

Farkas Sándor országgyűlési kép-
viselő, aki az előző kormány idején 
a mezőgazdasági bizottság elnöke 
volt, lapunk kérdésére elmondta: 
társaival együtt már többször is je-
lezte, rossz irányba haladnak a fo-
lyamatok, s nem tesz jót a mező-
gazdaságnak a falugazdászi hálózat 
lebegtetése. A jelek szerint ezt a 
rendszert le akarják építeni, holott 
már többször is bebizonyosodott: 
igenis valós igény hívta életre. 

Nem osztja az ellenzéki aggodal-
mat Géczi József-Alajos MSZP-s 
országgyűlési képviselő, aki a me-
zőgazdasági bizottság egyik alapí-
tója, s jelenleg is tagja. Géczi úgy 
látja, valóban volt némi zavar a cik-
lus elején a hivatalok háza táján. 
Ennek az volt az egyik oka, hogy az 
előző kormány nem hozta létre a 
vidékfejlesztési hivatalokat, ezért 
el kellett kezdeni a szervezésüket. 
Ezekre az intézményekre is szük-
ség van, de nem kell attól tartani, 
hogy elvennék a föladatot mások-
tól, hiszen létrehozásukat az uniós 
csatlakozással kapcsolatos többlet-
feladatok indokolják. A földműve-
lésügyi hivatalokra ezután is szük-
ség lesz, hiszen az egész bürokrá-
ciának ez a része az, amely közvet-
lenül kapcsolatot tart a termelővel, 
azaz „tényleg lát parasztot". Ezt 
nemcsak Géczi vallja, hanem az 
agrárium iránt elkötelezett 
MSZP-s parlamenti képviselők is. 

B . A . 

Új IGNIS 115 OOO Ft* $ 
M F S U Z U K I *A 10%-os induló részletből 125 000 Ft-ot a Suzuki fizet 

{1,3 IGC modellnél) 
Az ajánlat a június 10. és július 15. között megkötött adásvételi 
szerződésekre vagy a készlet erejéig érvényes. 
CO2 -kibocsátás (kombinált): 154-174 g/km. Üzemanyag-fogyasztás: 6,5-7,2 1/100 km. SUZUKI.Tudjuk, mi számít. 


